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Dobře nastartovaná spolupráce
V lednu letošního roku se uskutečnila 

první jednání směřující k navázání úzké 
spolupráce vítkovické radnice s Dolními 
Vítkovicemi. Starostka Radomíra Vlčková 
a Petr Koudela, výkonný ředitel zapsaného 
spolku Dolní oblast VÍTKOVICE, se dohodli 
na přípravě partnerské smlouvy, která by 
jasně specifikovala jednotlivé body obapol
ně prospěšné kooperace.

„Touto spoluprací chci Dolní Vítkovice co 
nejvíc otevřít obyvatelům našeho obvodu, 
dětmi počínaje a seniory konče. Ráda bych 
je seznámila s potenciálem tohoto výjimeč
ného místa. Něčím tak mimořádným, jako 

jsou Dolní Vítkovice, se totiž nemůže po
chlubit žádné jiné město v republice a jen 
málokterá města na světě,“ konstatuje Ra
domíra Vlčková, starostka městského obvo
du Vítkovice, která plánuje tento unikátní 
prostor s neopakovatelnou atmosférou co 
nejvíc využívat také k pořádání různých 
akcí  organizovaných  obvodem.  „Máme 
v plánu spoustu společných akcí,  jejichž 
hlavními hosty budou obyvatelé Vítkovic. 
Při rozhovorech s nimi jsem totiž zjistila, že 
mnozí z nich Dolní Vítkovice vůbec neznají. 
A to musíme změnit,“ akcentuje Radomíra 
Vlčková.� Pokračování�na�straně�3

Přebíráme 
správu hřbitova

Rada městského obvodu Vítkovice roz
hodla o převzetí správy vítkovického hřbi
tova. „Cílem je vytvořit z tohoto prostoru 
důstojné místo, jehož atmosféra bude od
povídat  tomu,  že  tu  lidé  prožívají  jedny 
z nejtěžších okamžiků svého života – lou
čí se zde se svými blízkými. Soustředit se 
chceme také na údržbu a úklid hřbitova 
i na bezpečnost,“ říká starostka Radomíra 
Vlčková.� Pokračování�na�straně�2

VÍTKOVICE AKTUÁLNÍ

Obřadní síň 
v novém hávu

Nevěsta se ženichem vcházejí s prvními 
slavnostními tóny hudby do obřadní síně 
vítkovické radnice a po medově zlatém ko
berci přistupují až k místu, kde vstoupí do 
společného života. Běloskvoucími, teprve 
před pár dny pověšenými záclonami pro
svítají paprsky zimního sluníčka a odrážejí 
se v nových vázách naplněných květinami 
i na povrchu elegantní psací soupravy na
chystané k životně důležitému podpisu.

� Pokračování�na�straně�16

Kostel otevřený charitě 
i umění

Ve středu 9. ledna navštívili radnici v do
provodu místního faráře Antona Rusnáka 
malí tříkráloví koledníci. „Myslím, že náš 
obdiv si zaslouží nejen organizátoři Tříkrá
lové sbírky, ale i malí koledníci putující od 
domu k domu a také jejich rodiče, kteří je 
vedou k pokoře a ochotě pomáhat druhým,“ 
vrací se starostka Radomíra Vlčková k milé
mu setkání, které vyústilo v nastínění spo
lupráce radnice s vítkovickou římskokato
lickou farností.  Pokračování�na�straně�3

Halasova, seznamte se!
Máte doma budoucího prvňáčka a uva

žujete  o  tom,  do  které  školy  ho  zapsat? 
V tom případě se vypravte na den otevře
ných dveří, který se bude konat 6. března 
od 15 hodin v budově v Halasově ulici, kte
rá je součástí ZŠ Ostrava ‑Vítkovice. Zápisy 
do prvních tříd se zde uskuteční 3. dubna. 
V budově v Šalounově ulici se den otevře
ných dveří uskutečnil už v prosinci.

� Více�na�straně�4

Areál�DOV�v�zimě� Foto:�Jiří�Zerzoň
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Přebíráme správu 
hřbitova
Pokračování�ze�strany�1

„Uděláme všechno pro to, aby lidé, kteří se 
sem přicházejí poklonit památce svých blíz
kých, poznali změnu k lepšímu co nejdřív,“ 
pokračuje Radomíra Vlčková, která je společ
ně s ostatními radními přesvědčena o tom, že 
hřbitov musí být ošetřován jako veřejný pro
stor, který je navíc místem posledního odpo
činku mnoha významných osobností Ostravy.

„Tento krok nám také umožní nastartovat 
dlouho plánovaný projekt obnovy smuteční 
síně, která už neodpovídá současným poža
davkům. Budeme bojovat a shánět finanční 
prostředky, abychom ještě v tomto volebním 
období mohli  začít  s  výstavbou  smuteční 
síně. Je to sice ohromný projekt s obrovskou 
finanční zátěží, ale nezbytný pro to, aby vít
kovický hřbitov a smuteční síň mohly nabíd
nout perfektní zázemí a aby odsud pozůstalí 
odcházeli s pocitem, že se se svým blízkým 
rozloučili opravdu důstojně,“ dodává s tím, 
že správou hřbitova se bude zabývat odbor 
dopravy a komunálních služeb v úzké spo
lupráci s radním Františkem Kročilem, v je
hož působnosti komunální služby jsou. „Chci 
panu  radnímu Kročilovi,  vedoucí  odboru 
Dušaně Bernatíkové i pracovníkům odboru 
poděkovat za to, že se k této změně postavili 
velice konstruktivně a pracují na její realizaci 
v podstatě dennodenně. Je to náročná a mra
venčí práce, ale věřím tomu, že k 1. dubnu 
letošního roku, kdy budeme hřbitov přebírat, 
bude vše perfektně připraveno ke změnám 
k lepšímu,“ pokračuje starostka s tím, že pro
bíhají také jednání s městskou policií, aby 
byla nápomocna při zajištění bezpečnosti 
hřbitova i při kontrole bran, které budou ve 
večerních hodinách uzamykány.� -�gl�-

Potřebujete pečovatelskou službu? 
Obraťte se na nás!

Pečovatelská služba je poskytována oso
bám  se  zdravotním  postižením,  chronic
kým onemocněním a osobám se sníženou 
soběstačností ve zvládání základních život
ních potřeb a rodinám s dětmi. Dále osobám 
s mentálním a duševním postižením, pokud 
je pečovatelská služba schopna ve spolupráci 
s rodinou a dalšími odborníky přispět k za
jištění péče o takto postiženou osobu.

Je poskytována v domácnostech obča
nů obvodu Ostrava ‑Vítkovice, včetně do
mácností domu s pečovatelskou službou 
a domu zvláštního určení.

Podat žádost o poskytnutí pečovatelské 
služby  je  oprávněna  osoba,  která  žádá 
o zavedení pečovatelské služby, nebo její 
zástupce. Situaci lze řešit v kanceláři koor
dinátorky pečovatelské služby, Dům zvlášt
ního určení, Ocelářská 16  (vstup z ulice 
Obránců míru), 703 00 Ostrava ‑Vítkovice, 
a to od pondělí do pátku od 6.30 do 15 ho

din. S sebou je nutné mít občanský průkaz 
nebo jiný doklad k prokázání totožnosti.

Kontaktními osobami jsou Danuška Báli
ková, tel. č.: 599 453 227, ulice Zengrova 14, 
a Věra Lauerová, tel. č.: 596 614 489, ulice 
Ocelářská 16 (vstup z ulice Obránců míru).

Více na: https://vitkovice.ostrava.cz/cs/
radnice/urad/odbor ‑socialnich ‑veci/zivotni‑
‑situace/poskytnuti ‑pecovatelske ‑sluzby.

Sazebník úhrad za úkony pečovatelské služby poskytované 
městským obvodem Vítkovice

Zasedání zastupitelstva
V pondělí 18. února se bude ve vítkovické 

knihovně v Kutuzovově ulici č. 14 konat od 
15 hodin mimořádné zasedání Zastupitel
stva městského obvodu Vítkovice. V návaz
nosti schválení zákona o státním rozpočtu 
na rok 2019 se totiž mění výše dotací ze stát
ního rozpočtu v rámci souhrnného dotační
ho vztahu. Dále došlo s účinností od 1. ledna 
2019 k přesunu účelové rezervy na řešení 
krizových situací a odstraňování jejich ná
sledků. Z těchto důvodů bude Zastupitelstvu 
městského  obvodu  Vítkovice  předložena 
oprava schváleného rozpočtu na základě 
žádosti Magistrátu města Ostravy. 

Beseda s občany
V pondělí 18. února v 16 hodin naváže 

na zasedání zastupitelstva ve vítkovické 
knihovně beseda starostky Radomíry Vlčko
vé a zastupitelů s občany obvodu. Srdečně 
zváni jsou všichni Vítkovičtí, které zajímá 
vše, co se týká obvodu.

Úkony�pečovatelské�služby� Výše�úhrady
a) pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu
1. pomoc a podpora při podávání jídla a pití  100 Kč/hod.
2. pomoc při oblékání a svlékání včetně speciálních pomůcek  100 Kč/hod.
3.  pomoc při prostorové orientaci, samostatném pohybu ve vnitřním    

prostoru  100 Kč/hod.
4. pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík  100 Kč/hod.
b) pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro osobní hygienu
1. pomoc při úkonech osobní hygieny  120 Kč/hod.
2. pomoc při základní péči o vlasy a nehty  100 Kč/hod.
3. pomoc při použití WC  100 Kč/hod.
c) poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy
1. dovoz nebo donáška jídla pro jednotlivce   13 Kč/úkon
2. dovoz nebo donáška jídla pro manželské dvojice   16 Kč/úkon
3. pomoc při přípravě jídla a pití  100 Kč/hod.
4. příprava a podání jídla a pití  100 Kč/hod.
d) pomoc při zajištění chodu domácnosti
1. běžný úklid a údržba domácnosti  120 Kč/hod.
2.  pomoc při zajištění velkého úklidu domácnosti, např. sezonního    

úklidu, úklidu po malování  130 Kč/hod
3. donáška vody  100 Kč/hod
4.  topení v kamnech, vč. donášky a přípravy topiva, údržba topných   

zařízení  100 Kč/hod.
5. běžné nákupy a pochůzky  100 Kč/hod.
6. velký nákup, nákup ošacení a nezbytného vybavení domácnosti  100 Kč/úkon
7. praní a žehlení ložního prádla, popř. drobné opravy   60 Kč/kg
8. praní a žehlení osobního prádla, popř. drobné opravy   60 Kč/kg
e) zprostředkování kontaktu se společenským prostředím
1.  doprovod dospělých k lékaři, školského zařízení, na orgány veřejné    

moci a instituce poskytující veřejné služby a doprovázení zpět  100 Kč/hod.
Fakultativní�služby
1. pronájem jídlonosičů (včetně termoobalů)   10 Kč/měsíc

Sazebník�je�platný�od�1.�listopadu�2018

Úhrada za úkony se počítá podle skuteč
ně spotřebovaného času nezbytného k za
jištění úkonů. Pokud poskytování  těchto 
úkonů,  včetně  času  nezbytného  k  jejich 
zajištění, netrvá celou hodinu, výše úhra

dy se poměrně krátí. Totéž platí pro úkony, 
u nichž je stanovena úhrada za kg. Částka 
za pronájem jídlonosičů se účtuje v plné 
výši bez rozdílu počtu odebraných obědů 
v měsíci. � Foto:�Lenka�Gulašiová
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Vážené čtenářky,
vážení čtenáři, spoluobčané,

musím přiznat, že mám dobrý pocit z toho, 
kolik  novinek  se  ve  spolupráci  s radou 
i zastupitelstvem a se zaměstnanci úřadu 
městského  obvodu  podařilo  nastartovat 
během  relativně  krátké  doby.  Těší  mě, 
s jakým nadšením a osob‑
ní  iniciativou  se  většina 
z nich  zapojuje  do  pro
jektů,  jejichž  společným 
cílem  je měnit Vítkovice 
k lepšímu, více je propojit 
s okolním  světem  a pre‑
zentovat je jako rozvíjející 
se obvod plný zajímavého 
dění  a vstřícný  k obyva‑
telům i podnikatelům, kte‑
ří zde působí.

Ještě  neuplynulo  ani 
pověstných  sto  dnů  há
jení a už za sebou máme 
významné  počiny,  které 
se mohou v dlouhodobém časovém hori
zontu pozitivně odrazit jak v podobě ob
vodu,  tak  i v  tom,  jak  je vnímán okolím. 
Když si pročtete  toto vydání zpravodaje, 
dozvíte  se  podrobnosti  o navázání  spo
lupráce  s Dolními Vítkovicemi, Vítkovic‑
kou nemocnicí  i se  zdejší  římskokatolic‑
kou farností zastoupenou panem farářem 
Antonem Rusnákem; zjistíte více o tom, že 
se radnice rozhodla převzít správu hřbi
tova, o úpravách prováděných v obřadní 
síni vítkovické radnice a o mnoha jiných 
záležitostech.

Nepřehlédnutelnou změnou prošel i náš 
měsíčník. Ve spolupráci s jeho šéfredak
torkou,  radními  a se  zástupci  odpověd
ných komisí,  jejichž  členy  jsou  lidé  se 

zkušenostmi  z kultury  i mediální  sféry, 
jsme vytvořili novou podobu Vítkovického 
zpravodaje.  Jak  vidíte,  zjednodušením 
prošel  i název měsíčníku,  z jehož vzhle
du,  který  nyní  koresponduje  s jednot
ným  vizuálem  města,  je  nyní  na  první 
pohled patrné  to, co  je  jasné nám všem: 

Vítko vice  jsou  součástí 
Ostravy.  A rozšířili  jsme 
i počet  stran.  Těm,  kteří 
se  zpočátku  obávali,  že 
je  nebude  čím  naplnit, 
je už nyní jasné, že opak 
je  pravdou.  Vítkovický 
zpravodaj  nyní  přináší 
nejen množství informací 
z obvodu, ale dává pros
tor i dění v celé Ostravě. 
A chystáme  se  jít  dál, 
pro tože Vítkovice nejsou 
uzavřenou oblastí, které 
se  netýká  to,  co  se  děje 
kolem.  Většina  projektů 

nejen města, ale  i kraje  je  totiž zacílena 
také na obyvatele Vítkovic, kteří by o nich 
měli mít možnost získat co nejvíc  infor
mací. Ty by se ostatně měly týkat i míst
ních  podnikatelů  a firem,  které mají  ve 
Vítkovicích sídlo. Chceme, aby obyvatelé 
obvodu měli přehled o tom, jaké společno
sti  zde  působí,  a zdejším  podnikatelům 
chceme  nabídnout  spolupráci  i prostor 
v našem zpravodaji.

Jak vidíte, vykročili jsme opravdu ostrým 
tempem! Věřím, že se stejnou rychlostí a in
vencí budeme pokračovat i nadále.

Přeji všem pevné zdraví, klidnou mysl 
a dny plné pohody a dobré nálady!

Radomíra�Vlčková
starostka�městského�obvodu�Vítkovice

EDITORIAL

Kostel otevřený charitě i umění
Pokračování�ze�strany�1

„Rádi bychom začali v kostele sv. Pavla pořádat různé projekty 
nejen s konečným efektem charity, ale například také klasické kon
certy vážné hudby či vystoupení organizovaná školami. Vždyť jen ve 

Vítkovicích máme velice úspěšnou základní uměleckou školu, jejíž 
žáci jsou oceňováni na prestižních soutěžích, máme tu aktivní státní 
i soukromé základní školy a mateřské školy, které umí připravit 
nádherný program. Ale nemusíme pátrat jen na území obvodu, 
můžeme se rozhlížet po celé Ostravě i kraji,“ rozvíjí danou myšlenku 
Radomíra Vlčková a poznamenává, že ji velmi těší i aktivní přístup 
pana faráře. „Jeho vstřícná reakce mě inspirovala k tomu, abych 
začala  jednat s produkcí Svatováclavského hudebního  festivalu 
s tím, zda by se jeden z připravovaných koncertů mohl konat ve 
Vítkovicích. Vzhledem k tomu, že o tyto koncerty duchovní hudby je 
obrovský zájem, mohl by být takový počin jedním z kroků, jak veřej‑
nosti ukázat Vítkovice opět z jiného úhlu pohledu. Jde o skvělou 
příležitost představit Vítkovice jako krásný obvod vyšperkovaný 
unikátními historickými  stavbami  z režného zdiva,“ pokračuje 
s poznámkou, že i když rok teprve začíná, je třeba začít se chystat na 
adventní období už nyní. „Příprava takových akcí není jednoduchá 
a vyžaduje spoustu času. A pokud budeme chtít v předvánočním 
čase letošního roku uspořádat například charitativní koncert ve 
prospěch některého z dětských domovů nebo domovů pro seniory, 
musíme s tím začít už teď,“ vybízí starostka.    -gl-�Foto:�archiv

Dobře nastartovaná 
spolupráce
Pokračování�ze�strany�1

Jedním z prvních kroků by mělo být na‑
startování cílených programů pro děti z vít
kovické školky a základní školy, chystají se 
také programy pro seniory. Mnozí z nich 
Dolní Vítkovice pamatují ještě jako vysoko
pecní  areál  v plném  provozu  a zdaleka 
netuší, jak obrovskými změnami toto místo 
prošlo. „Myšlence přerodu fandím od chvíle, 
kdy pan Světlík zmínil, že tuto historickou 
část fabriky otevře lidem. Je úžasné, že se 
tento fantastický a pro mnohé zprvu nereál
ný plán podařilo zrea lizovat. A troufám si 
říct, že o Ostravě se ve světě často ví  jen 
díky Dolním Vítkovicím. Vždyť se tu konají 
mezinárodní konference i hudební festivaly, 
na které sem přijíždějí lidé doslova z celého 
světa, genius loci tohoto místa oslovuje lidi 
napříč  generacemi,  známé umělce,  foto‑
grafy. Ostatně mnohé je řečeno už tím, že 
Dolní Vítkovice  jsou po Pražském hradu 
jednou z nejnavštěvovaněj ších kulturních 
a historických památek republiky,“ uzavírá 
starostka Radomíra Vlčková. 
 Foto:�Tomáš�Souček
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Vítkovická základní škola nabízí pestrost 
ve výuce i mimoškolních aktivitách

Už na  první  pohled  je  Základní  škola 
Ostrava ‑Vítkovice specifická tím, že výuka 
zde probíhá ve dvou poměrně vzdálených 
budovách. Tu v Šalounově ulici  v  tomto 
školním roce navštěvuje 281 žáků rozdě
lených do čtrnácti tříd, pracuje zde deva
tenáct pedagogů a pět asistentů pedagoga, 
k dispozici je jedno oddělení školní druži
ny. Třináct pedagogů působících v budově 
v Halasově ulici vyučuje 163 žáků, k dis
pozici jsou tři oddělení družiny. Za touto 
poměrně strohou informací se skrývá kaž
dodenní pestrý život školy, o němž jsme ho
vořili s jejím ředitelem Jaromírem Šedým. 
Tento zkušený pedagog působí ve školství 
dvacet sedm let, z toho deset let právě v ZŠ 
Ostrava ‑Vítkovice.

Zkušenosti a praxe
„Za svou profesní kariéru jsem nasbíral 

poměrně hodně zkušeností. Začínal jsem 
jako vychovatel, postupně jsem si doplnil 
vzdělání tak, abych mohl učit. Vím, co ob
náší práce na školském vzdělávacím pro
gramu, protože sám jsem jeden takový vy
tvářel, vím, o čem je metodika a prevence, 
co obsahuje práce výchovného poradce či 
ICT koordinátora. To vše jsem si vyzkou
šel. Po příchodu na Základní školu Ostrava‑
‑Vítkovice  jsem učil  převážně na nižším 
stupni. Zpočátku to byl 3. až 5. ročník, po
stupně jsem jako elementarista přešel na 
1. a 2. třídy. Postupem času jsem tu začal 
působit jako zástupce ředitelky a po jejím 
odchodu na odpočinek jsem se přihlásil do 
výběrového řízení na funkci ředitele,“ shr

nuje v krátkosti Jaromír Šedý a soustřeďuje 
pozornost přímo na školu.

Vzdělávací programy
Škola má dva vzdělávací programy – Přes 

tři schody do života a Chceme být úspěšní. 
„Rodiče si mohou vybrat, do kterého vzdělá
vacího programu dítě chtějí dát,“ pokračuje 
ředitel školy. „Vzdělávací program Chceme 
být úspěšní je náročnější, vyžaduje od žáků 
logické myšlení. Jeho součástí je výuka an
glického jazyka od první třídy, větší nároky 
na děti kladou i volitelné předměty, s nimiž 
se začíná v šestém ročníku. Vzdělávací pro
gram Přes tři schody do života dává dětem 
více prostoru na seznámení se s učivem. Na
příklad výuka cizích jazyků začíná až ve tře
tím ročníku, takže tento vzdělávací program 
často volí rodiče, jejichž dítě by nezvládlo 
angličtinu souběžně s výukou českého ja
zyka hned od první třídy. Abychom dětem, 
které čeká vstup do první třídy, situaci co 
nejvíce  usnadnili,  zřídili  jsme  nultý  roč
ník. Jde o přípravný stupeň pro děti, které 
mají odklad školní docházky nebo v průbě
hu prvního pololetí první třídy začaly mít 

potíže s učením. Pracuje tam s nimi velmi 
zkušená paní učitelka, která má v přípravě 
předškoláků na vstup do školy bohatou pra
xi, včetně kurzu logopedie. Věnuje se dětem 
tak, aby byly na vstup do prvního ročníku 
maximálně připraveny.“

Rozvíjení po všech stránkách
O tom, že kvalita výuky je v ZŠ Ostrava‑

‑Vítkovice na velmi vysoké úrovni, svědčí 
i to, že škola má více než 96procentní úspěš
nost v  republikovém hodnocení  znalostí 
žáků 4. tříd v anglickém jazyce. A úspěchy 
slaví i v jiných oblastech. „Žák deváté třídy 
Miquel Kudrík zvítězil v celorepublikovém 
kole literární a výtvarné soutěže pro žáky 
základních a středních škol Romano suno – 
Romský sen, děti uspěly i ve výtvarné soutě
ži pořádané Domem dětí a mládeže Ostrava, 
odkud v prosinci loňského roku přivezly po
myslné zlato,“ pokračuje Jaromír Šedý a do
dává, že výuka je co nejvíc obohacována 
mimoškolními aktivitami i zapojováním se 
do rozmanitých projektů. „Zveme k nám od
borníky z praxe. V tomto školním roce jsme 
například navázali velmi dobrou spolupráci 
s VŠB a díky tomu vznikl kroužek kyberne
tiky, v němž se žáci učí sestavovat modely, 
programovat je. Ve volitelných předmětech 
jsme se dohodli s Raiffeisenbank, kam se 
žáci vypraví na exkurzi, aby zjistili, co ta
ková práce obnáší. Některé úkony si budou 
moci i sami vyzkoušet. A chceme je zapojit 
i do programu finanční gramotnosti České 
spořitelny, kde by se měli kromě jiného učit 
budovat firmu. Momentálně je tento projekt 
ve fázi jednání. Podanou máme také žádost 
na grantové řízení v rámci Evropské unie. 
Pokud uspějeme, umožní nám to dále spo
lupracovat s psychologem, jenž díky tomuto 
grantu nyní na škole působí a je k dispozici 
nejen žákům, ale i rodičům, kteří se naučili 
za ním přicházet se svými problémy. Při
pravujeme také projektové dny s odborníky, 
kteří děti zasvětí do různých oborů. Chce
me jim víc přiblížit různá řemesla, aby si 
o nich udělaly představu dřív, než se budou 
rozhodovat o učebních oborech. A kromě 
toho všeho právě čekáme na to, jak dopadne 
projekt, který jsme podali na Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR a který 
je zaměřen na propojení dvou odlišných so
ciokulturních rovin, tedy běžné populace 
a lidí ze sociálně vyloučených lokalit. Je za
měřen na to, aby se odlišné kultury k sobě 
přiblížily co nejvíce a navzájem si ukázaly 
to nejlepší ze své kultury.“

Pokračování�v�následujícím 
vydání�zpravodaje

  – gl –
Foto: Lenka Gulašiová, archiv

Jaromír�Šedý,�ředitel�ZŠ�Ostrava-Vítkovice
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Richard Čermák:

Ve vítkovické škole a školce chceme vytvořit 
co nejlepší podmínky pro vzdělávání

V  gesci  sedmatřicetiletého  Richarda 
Čermáka, který v Radě městského obvodu 
Vítkovice reprezentuje občanské hnutí Ost
ravak, je školství. Kromě toho je předsedou 
komise pro sport a volný čas a členem ko
mise investiční a bytové. Ve vedení obvo
du není žádným nováčkem, v předešlém 
volebním období byl zvolen zastupitelem 
a působil jako předseda sportovní komise 
a člen komise dopravní.

Které sportovní aktivity realizované 
ve Vítkovicích považujete za nejúspěš-
nější? Na co se sportovní komise chce 
soustředit letos?

V minulosti  jsme  ročně  pořádali  šest 
sportovních akcí,  k nimž patřil volejbal, 
nohejbal, ping ‑pong, dvojboj v Ridera hale, 
bruslení pro děti a drakiáda. Soudě podle 
reakcí zúčastněných, povedly se všechny, 
nejvíce  snad drakiáda,  do níž  se  zapoji
li děti i rodiče, a dvojboj pro dospělé. Jde 
nám hlavně o to, aby se občané Vítkovic 
na společných akcích poznali a aby si uvě
domili, že vedení obvodu  je  tady pro ně 
a má zájem o to, aby svůj volný čas trávili 
co nejpříjemněji. To se nám, myslím, daří 

a chtěli bychom v tom pokračovat i nadále. 
A pokud možno pořádat i nové akce.

Zmínil jste sportovní akce, ale projek-
tů zaměřených na sportovní aktivity je 
víc.

To určitě ano. Vítkovický obvod se kro
mě jiného podílí na sponzorování mnoha 
sportovních klubů, což vnímá jako podpo
ru rozvoje dětí a mládeže. Z konkrétních, 
takzvaně hmatatelných projektů bych chtěl 
zmínit  výstavbu  multifunkčního  hřiště 
v ulici Halasově, které budou moci využívat 
jak děti, tak dospělí. Práce na jeho realizaci 
už započaly, takže cíl je na dohled. A pak 
jsou tu projekty, které bychom teprve chtěli 
prosadit. K nim patří například propojení 
Vítkovic s cyklostezkou vedoucí z Ostravy 
na Frýdek ‑Místek.

Hlavním tématem vaší práce pro ob-
vod je nyní školství. Jaké jsou vaše prio-
rity v této sféře?

Školstvím se zabývám krátce. Teprve se 
rozkoukávám a seznamuji nejen s klady, 
ale také s problémy, které bude třeba řešit. 
Vítkovice jsou zřizovatelem mateřské školy 
rozčleněné do čtyř budov a základní školy 

s objekty v Šalou
nově a Halasově 
ulici.  Ve  všech 
zmíněných vzdě
lávacích  zaříze
ních  je  třeba  se 
zaměřit na zkva
litnění  zázemí 
i vyučovacích po
můcek  a  udělat 
maximum pro to, 
abychom zde vy
tvořili co nejlepší podmínky pro co nejvíc 
talentovaných dětí. Prioritou je i to, aby děti 
chodily do školy s radostí a ne z povinnosti.

Co je podle vás pro práci rady obvo-
du nejpodstatnější? A jak byste Vítkovice 
charakterizoval?

Nejpodstatnější je bezpečnost a zkvalit
nění bydlení ve Vítkovicích. A také sblížení 
radnice s občany i příprava spousty pro
jektů zaměřených na rozvoj obvodu. A jak 
bych Vítkovice charakterizoval? Jako srdce 
Ostravy. Jde o malý obvod v centru města, 
místo s impozantní historií a lokalitu na
vštěvovanou mnoha turisty.

Libor Pavel:

Ve Vítkovicích učil můj dědeček, 
pak i maminka a já jdu v jejich šlépějích

Libor Pavel,  radní městského obvodu 
Vítkovice, se narodil v roce 1957 do vítko
vické učitelské rodiny. Jeho dědeček Josef 
Dušek,  ředitel dívčího reálného gymná
zia v Zengrově ulici  (pozn.  red.: dnešní 
Střední odborné učiliště autoopraváren
ské), byl náčelníkem Sokolské župy Mo
ravskoslezské. A  jako pravověrný  sokol 
byl po vstupu fašistů do republiky zatčen 
a přes pražskou Pečkárnu deportován do 
Osvětimi, kde zahynul. Na učitelskou tra
dici navázala maminka Libora Pavla, kte
rá učila – stejně jako dnes on – v tehdejší 
ZDŠ v Šalounově ulici, kde dnes sídlí ZŠ 
Ostrava ‑Vítkovice.

A pedagogem jste se stal i vy…
Asi  je  nám  to  v  rodině  souzeno.  A  já 

nejenže dnes učím 5. třídu a hudební vý
chovu na vyšším stupni ve škole, kde učila 
moje maminka, ale vlastně jsem se po le
tech, v roce 2003, jako pedagog, vrátil do 
základní školy, kterou jsem sám absolvoval.

Ovšem dnes jste známý nejen jako uči-
tel, ale také jako básník a hudebník.

Díky mamince, jež mimochodem učila 

také ve škole na dnešním náměstí Jiřího 
z Poděbrad, jsem se učil hrát na klavír a ab
solvoval jsem výuku sólového zpěvu. Mým 
životem vždy prostupoval zájem o kulturu, 
kterému vévodily hudba a poezie. Působil 
jsem v několika pěveckých sborech i kape
lách, motivován přáteli jsem vydal už tři 
sbírky poezie ilustrované malířem Bobem 
Rakušanem,  jsem  autorem  sci ‑fi  game
booku a tvořil jsem i texty písní.

Takže se není čemu divit, že ve vaší 
sekci radního je právě kultura. Kromě 
toho jste i předsedou školské a kulturní 
komise.

Vážím si toho, jak kvalitní členy tato ko
mise má. Věřím, že společně přispějeme 
k tomu, aby úroveň i četnost kulturních 
projektů ve Vítkovicích rostla. Ale cením 
si i práce, kterou se podařilo vykonat do
posud. Na akce, k nimž patří rozsvícení 
vánočního  stromu,  mikulášská,  dětské 
dny, pouť a další, přicházejí nejen oby
vatelé Vítkovic. O mnoha z těchto počinů 
jsem v minulosti psával  i  jako kronikář 
obvodu, což byl úkol,  jímž jsem se zabý

val  zhruba  rok 
a půl, abych po
mohl vyřešit ne
nadálou  situaci 
po odchodu kro
nikářky. Díky to‑
mu, že jsem se do 
různých  kultur
ních akcí zapojo
val i v minulosti, 
mám o nich pře
hled. Sleduji také 
projekty připravované vítkovickým klubem 
seniorů, zajímají mě i sportovní události, 
protože sport a kultura jsou úzce propojeny. 
Jsou to aktivity, při nichž se mohou setká
vat a seznamovat obyvatelé našeho obvodu 
a navazovat přátelské vazby. To a příjemné 
a smysluplné prožití volného času je cílem 
těchto aktivit.

A ještě poslední otázka. Jak byste Vít-
kovice charakterizoval jednou větou?

Vítkovice, to je domov.
Texty�na�straně:�Lenka�Gulašiová

Foto:�archiv
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Mobilní drtič  
přijede přímo do obvodu

Odpadová společnost OZO Ostrava  in
vestovala  na  sklonku  loňského  roku  5,7 
milionu korun do pořízení drtiče biologicky 
rozložitelných odpadů, který je desetkrát 
výkonnější než doposud využívaný stroj, 
a navíc je mobilní. Díky tomu společnost 
nabídne i rozšíření doposud poskytovaných 
služeb.

„Nový  mobilní  drtič  zvládne  podrtit 
až 150 m3 rostlinného materiálu za hodi‑
nu. A navíc  si  poradí  nejen  se  silnějšími 
kusy dřeva, a to až do průměru 540 mm, 
ale  také  s dlouhou  trávou  či  senem.  To 
doposud  používaný  stroj  neuměl,“  před
stavuje novinku značky Husmann jedna
tel  společnosti OZO Ostrava Karel Belda. 
A dodává,  že  nový  drtič  bude  zpracová
vat nejen větve z ořezu stromů z veřejné 
zeleně a ze zahrádek občanů, ale i vánoční 
stromečky. Výsledná dřevní štěpka pak bude 

využívána během celé sezony k promíchání 
s trávou a dalšími rostlinnými odpady při 
výrobě  kompostu,  pro  jehož  kvalitu  je 
nezbytný optimální poměr dusíku (tráva) 
a uhlíku (dřevo a suché listí) v zakládce.

„Vyšší  kapacita  drtiče  nám  společně 
s jeho mobilitou umožní nabídnout zcela 
nové  služby  ostravským  městským  ob
vodům a jejich obyvatelům, kteří budou 
moci větve ze zahrad odkládat na více mís
tech. Až doposud je totiž mohli z kapacit
ních důvodů odvážet jen do tří ostravských 
sběrných  dvorů,  nebo  přímo  na  obecní 
kompostárnu v Hrušově,“ pokračuje Karel 
Belda. „Nyní budeme moci přistavit  toto 
mobilní zařízení rovnou do obvodů a po
drtit větve na místě. Pro občany to bude 
znamenat  vyšší  komfort  likvidace  větví 
a pro město a OZO lepší ekonomiku svozu 
a využití,“ uzavírá.

My tři králové 
jdeme k vám

V pondělí 7. ledna jsme v MŠ Obránců 
míru ukončili vánoční období oslavou svát
ku Tří králů. Nejprve jsme děti seznámi
ly s legendou o putování tří mudrců přes 
Jeruzalém až do Betléma za Ježíškem. Poté 
si děti vyráběly papírové koruny s iniciála
mi  jmen  tří  králů –  Kašpara, Melichara 
a Baltazara. Zahrály si společenskou hru 
o putování do Betléma a naučily se písničku 
My tři králové jdeme k vám. Nejpoutavější 
pak pro děti bylo „divadelní představení“, 
ve kterém se vystřídaly v rolích důstojných 
tří mudrců, laskavé Marie a klidného Jose
fa. Děti přinášely Ježíškovi dary a zazpívaly 
mu  písničku.  Celý  den  se  pak  o Ježíška 
s láskou staraly.

Oslava svátku Tří králů byla zakončením 
našeho záměru seznámit děti s vánočními 
lidovými zvyky a tradicemi, který jsme us
kutečňovaly po celé adventní období, a také 
snahou obohatit děti hravou formou o nové 
poznatky z historie.  MŠ�Obránců�míru

Navštivte Mimiškoličku
Od března do května se v MŠ Obránců 

míru vždy ve čtvrtek od 14.30 do 15.30 ho
din  uskuteční  Mimiškolička,  na  kterou 
zveme  rodiče  s dětmi,  jež  nenavštěvují 
naši mateřskou  školu. Děti  si  tu mohou 
pod dohledem rodičů pohrát s hračkami 
podle vlastního výběru, zacvičit si, zatan
covat, něco si i vyrobit a pozvolna se tak 
seznámit  s prostředím  mateřské  školy. 
Rodiče se dozvědí spoustu informací o or
ganizaci dění v mateřské škole a uskutečňo
vaných aktivitách, mohou nahlédnout do 
portfolia mateřské školy, zjistit informace 
o adaptační době, řešení výchovných prob
lémů atd. Těšíme se na vás!

� Zaměstnanci�MŠ�Obránců�míru

Studenti v knihovně
Žáci třídy ETE 1 Střední školy technické 

a dopravní  Ostrava ‑Vítkovice  navštívili 
v prosinci v rámci projektu OKAP vítkovic
kou knihovnu. Pracovnice knihovny připra‑
vily zajímavý program rozvíjející čtenářskou 

gramotnost, při skupinové práci plnili žáci 
zajímavé úkoly s konkrétními tituly litera
tury umělecké i odborné. Všichni odcházeli 
spokojeni, získali nové vědomosti a vítězové 
soutěží byli odměněni sladkými cenami.
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Ema Hýžová: 

Snažíme se, aby se naše děti do školky těšily
O rozvoji vítkovických mateřských škol 

jsme  hovořili  s Emou  Hýžovou,  ředitel‑
kou Mateřské školy Prokopa Velikého 37, 
Ostrava ‑Vítkovice.

Loni na jaře jste se v rozhovoru pro 
náš zpravodaj zmínila, že se snažíte 
o změnu přístupu ke vzdělávání dětí. 
Daří se vám tento plán uskutečňovat?

Myslím,  že  ano.  Více  se  zaměřujeme 
na  individualitu, možnosti  a schopnosti 
každého  dítěte.  Na  základě  diagnostiky 
a hodnocení dětí diferencujeme vzdělávací 
činnosti  tak,  aby  odpovídaly  dosažené 
úrovni vývoje každého dítěte. Všechny děti 
nejsou stejné, každé dosahuje očekávaných 
výstupů v jiné době. A je na nás, abychom 
jim nabízeli takové činnosti, které zvládnou 
a posunou je ve vývoji dál. Pracujeme ve 
skupinách i individuálně, více se zaměřu
jeme na prožitkové učení. Svou vzdělávací 
nabídku plánujeme tak, aby děti činnosti 
zaujaly, mohly v nich být úspěšné a měly 
motivaci k dalšímu vzdělávání.

Tehdy jste zmiňovala i připravovanou 
změnu vzhledu školek…

Náš předchozí  rozhovor se uskutečnil 
loni v dubnu, od té doby jsme opravili ploty 
všech zahrad našich škol a vybudovali plůt
ky, které slouží k větší bezpečnosti našich 
dětí. Podařilo se nám dovybavit jednu třídu 
Mateřské školy Kořenského novým nábyt
kem a v Mateřské škole Obránců míru vy
bavit novým nábytkem společnou hernu. 
Na nové prostředí se ještě těší paní učitelky 
a děti  ve  speciální  třídě Mateřské  školy 
Obránců míru. V letošním roce nás čeká 
oprava podlah a malování v Mateřské škole 
Obránců míru a pokud finanční prostřed
ky dovolí, také malování v Mateřské škole 
Prokopa Velikého.

Do jaké míry se na těchto změnách 
podílí zřizovatel, tedy městský obvod 
Vítkovice? A do jaké míry rodiče dětí?

Našemu zřizovateli samozřejmě záleží 
na bezpečnosti našich dětí, takže vý z nam‑
ně navýšil  rozpočet  škol právě v souvis
losti se zmíněnými opravami plotů. Také 
pořízení nábytku bylo hrazeno z rozpočtu 
zřizovatele.

Kromě  toho  se  nám  v loňském  roce 
podařilo získat dotace z různých zdrojů, 
například  od  firem  VÍTKOVICE  STEEL, 
ArcelorMittal,  Dr. Max,  Č. V.  PROTOTYP, 
i dotaci Magistrátu města Ostravy v celkové 
výši 128 750 korun. Z těchto dotací  jsme 
pořídili do mateřských škol různé hračky 
a učební pomůcky, o nichž ostatně infor
mujeme na našich webových stránkách. 
Z loni  ukončené  dotace  MŠMT  a  EU, 

tzv. Šablon, jsme v hodnotě 80 tisíc korun 
zakoupili pro všechny budovy Klokanovy 
kufry,  které  obsahují  diagnostické  ma
teriály pro hodnocení dětí, a pořídili jsme 
také nové vzdělávací programy na inter
aktivní tabule do všech škol. Od září nám 
nové Šablony umožňují zařazení školního 
asistenta v Mateřské škole Obránců míru 
a další kvalitní vzdělávání našich pedago‑
gických pracovníků.

Rodičům dětí děkujeme za různé drobné 
výpomoci s úpravou prostředí mateřských 
škol, vytváření koutků pro práci s dětmi 
i za drobné pomůcky určené k práci dětí 
například se dřevem, či na pokusy.

Jaký je zájem o umístění dětí ve vít-
kovických mateřských školách? Zvládáte 
pokrýt poptávku? A kdy budou zápisy do 
mateřských škol?

V současné  době  jsou  všechny  čtyři 
školky plně obsazeny, ale snažíme se uspo‑
kojovat rodiče, kteří přijdou s požadavky 
na umístění dětí v průběhu roku. Pokud 
se ale nějaké místo uvolní,  je ihned opět 
obsazeno. V loňském roce jsme uspokojili 
požadavky všech rodičů, kteří přišli k zápi
su do mateřské školy. Letos bude mnoho 
dětí  odcházet  do  základní  školy,  proto 
doufáme, že se nám opět podaří umístit 
všechny děti, jejichž rodiče budou mít zá
jem o to,  aby  se vzdělávaly v naší  škole. 
A pokud jde o zápis do mateřských škol, ten 
se podle zákona uskuteční od 2. do 16. květ
na 2019. V naší mateřské škole proběhne 
zápis hned začátkem května, přesný termín 
bude zveřejněn na webových  stránkách 

školy, na webových stránkách zřizovatele, 
na budovách mateřských škol i ve Vítko‑
vickém zpravodaji.

A co chystáte nového, paní ředitelko?
V letošním  roce  se  po  delším  období 

chystáme  vyrazit  s  dětmi  na  školku 
v přírodě na Horní Bečvu, zapojíme se do 
projektu Základní umělecké školy dr. Leoše 
Janáčka v Ostravě‑Vítkovicích s názvem 333 
čuníků, v brzké době začneme připravovat 
vystoupení našich dětí na Petropavlovské 
pouti, která se ve Vítkovicích každoročně 
koná.  Máme  naplánovány  různé  akce, 
návštěvy Světa techniky v Dolních Vítko‑
vicích, výlet na zámek Kunín, návštěvu Dne 
zdraví ve Střední zdravotnické škole a Vyšší 
odborné  škole  zdravotnické  v Ostravě. 
Všichni předškoláci navštíví Základní ško
lu Ostrava ‑Vítkovice, obě budovy v Šalou‑
nově i Halasově ulici, aby věděli, kam pů
jdou k zápisu, a aby se s tímto prostředím 
seznámili.  V rámci  projektových  dnů 
hrazených ze Šablon si zveme do školky 
různé odborníky, například pana Chajdu 
s pořadem Hravá věda, ale i lékaře, poli
cisty, myslivce a jiné profese.

Některé akce, jimiž zpestřujeme a zkva‑
litňujeme naši vzdělávací nabídku, plánu
jeme společně,  jiné si zařizují  jednotlivé 
mateřské školy samostatně. Snažíme se, 
aby  se  naše  děti  do  školky  těšily,  a při‑
pravujeme  pro  ně  mnoho  zajímavých 
čin ností po  celý  rok. Všechny  fotografie 
z našich her  a akcí  naleznete na našich 
webových stránkách www.msprokopave
likeho.cz.  -�gl�-

ZE ŽIVOTA NAŠICH ŠKOL
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Terapie se zvířaty je úžasným zdrojem pozitivní energie a obrovskou motivací

Rohaté potěšení

V  Domově  Magnolie  v  Ostravě ‑Vít‑
kovicích, kde se věnují především klient
kám  s  Alzheimerovou  chorobou,  slaví 
úspěch capraterapie, tedy léčebný kontakt 
s kozami. Ty zde mají rovnou tři. A kromě 
toho tu chovají kocoury, morčata i exotické 
ptactvo a hojně využívají také canisterapii.

„Kozu  Rózu  přivezly  kolegyně  v  roce 
2017 osobním vozem. Nastoupila do něj 
s naprostým přehledem, cestou se zájmem 
pozorovala okolí a neprojevila vůbec žádné 
známky nervozity,“ představuje nejstarší 
členku stádečka Andrea Gibejová, ředitel
ka Domova Magnolie, která Rózu objevila 
v inzerátu, když se poohlížela po psovi pro 
svou rodinu. „Majitelé zdůrazňovali, že je 
přítulná, zvyklá na lidi a docela se obávali, 
aby ji někdo nekoupil takzvaně na maso. 
Nestalo se, Róza je součástí našeho domo

va a oblíbenkyní všech, klientek i zaměst
nanců,“ usmívá se Andrea Gibejová a po
znamenává, že koza je společenské zvíře, 
které nesmí žít v izolaci. „Obrovsky nám 
vyšla vstříc Renata Vajdová, majitelka Kozí 
farmy Magdaléna ze Štítiny, která nám le
tos na jaře věnovala dvě kůzlata, dvojčata 
Renču a Majdu,“ dodává s tím, že na zvět
šení přístěnku pro tři kozy finančně přispěl 
vítkovický úřad, na jehož území historická 
budova domova stojí.

O kozy, které jsou ustájeny před vstupem 
do budovy Domova Magnolie, pečují zdejší 
zaměstnanci. „Ráno, hned po příchodu do 
práce, obstaráme v první řadě kozy, proto
že ty se o své hlásí nejvíc. Pak přijdou na 
řadu andulky, korely a páreček rozel ve vo
liéře a následuje krmení morčátek Žofky, 
Daisy a Nelinky. Kocoury Matesa a Čerta 

letos krmíme z darů Ježíškových vnoučat. 
Jedno z nich vyslyšelo přání naší klientky, 
která si napsala o krmení pro naše kocou
ry,“ líčí péči o zvířectvo domova aktivizač
ní pracovnice Martina Müllerová a vypráví 
o tom, jak si klientky v doprovodu personá
lu rády zajdou kozy pohladit.

„Když  je  hezky,  zavezeme  za  Rózou, 
Renčou a Majdou také imobilní pacient
ky. Těm také nosíme na pokoj k pomaz
lení morčata  a  absolvují  i  canisterapii. 
Spolupracujeme s paní Dájou Farníkovou 
a jejími bišonky a s panem Jaroslavem No
votným, který k nám chodí s bulteriérkou 
Nutellou a jezevčicí Miluškou. Je pak hez
ké vidět, jak imobilní žena, která nepohne 
ani rukama, má snahu se pejska dotknout. 
A právě to je na canisterapii i capratera
pii skvělé!“ pokračuje Martina Müllerová 
s dovětkem, že rozšířením kozího stáda 
vazby Domova Magnolie  s Kozí  farmou 
Magdaléna  zdaleka  nekončí.  „Jezdíme 
do Štítiny na výlety s našimi klientkami. 
Na farmě se jim moc líbí, jsou tu v příro
dě, mezi zvířaty, která mohou pozorovat 
a také si je pohladit. Dokonce jedna klient
ka, která se vždy bála psů, si tam jednoho 
oblíbila,“ doplňuje.

Její slova potvrzuje Renata Vajdová, ma
jitelka Kozí farmy Magdaléna. „S úctou se 
skláním před všemi, kdo se starají o nemoc
né s neurodegenerativním onemocněním 
mozku. Moje maminka má Alzheimerovu 
chorobu, takže dobře vím, jak náročná ta
ková péče je,“ konstatuje s tím, že na kaž
dé výpravě z Domova Magnolie je vidět, že 
tam svou práci dělají srdcem. � -�gl -

Fontána pro Vítkovice
V závěru roku se na Mírovém náměstí rozzářila fontána, kte

rá dotvořila až pohádkovou večerní atmosféru tohoto prostoru. 
I díky ní se Vítkovice připojily k obvodům, na jejichž předvá

noční osvětlení se jezdili dívat lidé z celé Ostravy. A tady je na 
fotografiích Leoše Koláčka  (vlevo) a Adolfa Horsinky  (noční 
snímek).
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DOLNÍ VÍTKOVICE

Petr Koudela:

Byl bych moc rád, kdyby prostor Dolních Vítkovic 
víc využívali i obyvatelé obvodu

Spolupráce�obvodu�Vítkovice�s�Dolní-
mi�Vítkovicemi�dostává�nové,�obapolně�
prospěšné�dimenze.�O�vazbě�k�Vítkovi-
cím�a�o�tom,�jak�vidí�rozvoj�vzájemných�
vztahů,�jsme�hovořili�s�Petrem�Koude-
lou,� výkonným� ředitelem� zapsaného�
spolku�Dolní�oblast�VÍTKOVICE.

Vítkovice. Co ve vás toto slovo evo
kuje?

Kromě  jiného  vzpomínky  na  krátkou 
část života, kterou  jsem v  tomto obvodu 
prožil. Tehdy jsem ještě neměl s Dolními 
Vítkovicemi nic společného, nabídka zapo
jit se do tohoto projektu přišla až později. 
Když jsem pak byl seznámen s původní vizí, 
kterou popisovali pánové Světlík a Pleskot, 
přiznám se, že mě sice velmi zaujala, ale 
nedokázal jsem si představit její zhmotně
ní, uvedení do praxe. Od našeho prvního 
setkání uteklo deset let. Za tu dobu se Dolní 
Vítkovice dostaly do stadia, ve kterém jsou 
dnes, a které obyvatelé Vítkovic znají. Za 
tím vším stojí velký kus práce pana Jana 
Světlíka, architekta Josefa Pleskota a všech 
ostatních, kteří se na tom podíleli. Teď se 
vše usadilo, je postavena řada nových sta
veb, působí tu mnoho organizací a institucí 
a je čas posunout se dál. A to jak výstavbou 
dalších objektů, tak například užším propo
jením s vítkovickým obvodem.

Shodou okolností jsme si s panem Světlí
kem nedávno prohlíželi staré plány a sbor
níky projektů z období, kdy měly Vítkovice, 
tedy dnešní obvod, teprve podobu náčrtů. 

Přišlo mi to strašně zajímavé. 
Měl jsem možnost vidět studie 
na bydlení pro zaměstnance 
železáren, byly tam plány ško
ly, radnice, tržnice. To vše už 
dnes k vítkovickému obvodu 
neodmyslitelně patří… Vítko
vice jako firma rostly od roku 
1828 a společně s nimi rostlo 
město Ostrava i budoucí vít
kovický obvod. Můžeme říct, 
že obvod i město prosperovaly 
díky firmě, o jejíž historickou 
část se nyní v Dolních Vítkovi
cích staráme. A naopak, firma 
by bez sociálního a kulturního 
zázemí, které ve své bezpro
střední blízkosti pomohla vytvořit, nemoh
la fungovat. To propojení je tady historicky 
dáno a my je chceme znovu obnovit. Byli 
bychom rádi, kdyby návštěvnickou, vzdě
lávací, společenskou a kulturní infrastruk
turu,  kterou  jsme  v Dolních Vítkovicích 
vybudovali,  využívali  společně  s  lidmi 
doslova z celého světa  i obyvatelé obvo
du. A naopak. Aby se návštěvníci, kteří do 
Dolních Vítkovic v hojném počtu přijíždě
jí, více seznamovali s půvaby architektury 
této části města.

Jak si spolupráci s obvodem předsta-
vujete?

Může mít více podob, podstatné je, že 
je vůle něco změnit, posunout dál. Neří
kám, že dřív jsme s obvodem nespolupra
covali. Společné aktivity tu byly, činorodí 

byli i někteří obyvatelé obvodu, například 
paní Lenka Kocierzová. Ale teď se společně 
s paní starostkou Radomírou Vlčkovou spí
še zabýváme myšlenkou, jak obojí – indust
riální areál a obvod – propojit. Těší mě, že 
se  paní  starostka  netají  svým  kladným 
vztahem k Dolním Vítkovicím a že  jsme 
se  na  řadě  věcí  shodli. Mnohé  návštěv
níky totiž nezajímá jen industriální část, 
chtějí poznat také sociální infrastrukturu, 
která vznikala v 19. a 20. století, a získat 
komplexní  pohled na  fenomén  jménem 
Vítkovice. Proto  jsme začali připravovat 
turistickou trasu, která by tyto požadavky 
zohlednila a propojila atraktivní průmys‑
lovou památku  s  přitažlivým městským 
obvodem. Nebude se zabývat jen historií 
industriálního areálu a adrenalinovou pro
cházkou s vyhlídkou a výbornou kávou na
hoře na Bolt Tower, ale také architekturou 
míst, kde lidé pracující v železárnách žili 
a dodnes žijí.

Další z cest je už zmíněná nabídka, aby 
obyvatelé městského obvodu Vítkovice za
čali areál více využívat. Obrovské možnosti 
tu mají, zejména díky vzdělávacím aktivi
tám ve Světě  techniky, například děti ze 
školek a základních škol. A nejen ony.

Jedním z pilotních projektů užšího pro
pojení je také den otevřených dveří, který 
plánujeme již tradičně na 1. května. Dolní 
Vítkovice se k této tradici poprvé připojily 
v roce 2012. A letos poprvé bude jeho sou
částí  unikátní  trasa  i  komentované pro
hlídky vedené částečně právě městským 
obvodem Vítkovice.

Jedno je jisté. Spolupráce Dolních Vítko
vic s obvodem bude výrazným leitmotivem 
nejen letošní turistické sezony.

� Lenka�Gulašiová
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Mezigenerační výukový projekt
Domov  Sluníčko  navázal  v loňském 

roce velmi úzkou spolupráci s Mateřskou 
školou U lesa. V rámci mezigeneračního 
výukového projektu děti navštěvují senio

ry vždy  jednou měsíčně a pro obě gene‑
race jsou vzájemná setkání velkým příno
sem. Díky projektu mohou senioři a děti 
společně trávit volný čas hudbou, zpěvem 

či hrou stolních her. I když je mezi 
klienty  Domova  Sluníčko  a dětmi 
z mateřské školy velký věkový roz‑
díl,  dokážou  se  velmi  dobře  bavit 
a vzájemně obohatit. Děti přicházejí 
za klienty se svou bezprostředností 
a vitalitou a klienti jim poskytují svůj 
volný čas, životní zkušenosti, pozor
nost a péči. Při vzájemných setkáních 
se děti učí ohleduplnosti k seniorům 
a klienti  Domova  Sluníčko  se  na 
každé setkání velmi těší. Věříme, že 
se budeme setkávat i v dalších letech.
 Monika�Neuwirthová

Vánoční posezení seniorů
V prosinci  se  uskutečnilo  vánoční  po

sezení  v klubu  seniorů v ulici Ocelářské 
č. 16. Na toto příjemné a pohodové se tkání 
zavítala  i starostka  obvodu  Radomíra 
Vlčková  s radním  pro  kulturu  Liborem 
Pavlem, hosté z TJ Sokol Ostrava ‑Vítkovice, 
vedoucí odboru sociálních věcí Danuška 
Báliková,  zástupce  vítkovické  knihovny 
Lucie  Dořičáková  a kulturní  referentka 
městského obvodu Romana Filipová. Se
nioři obdrželi od paní starostky i vedoucí 
odboru krásné dárky. Zejména nová pub

likace městského obvodu udělala velkou 
radost. Členové klubu připravili hostům 
kromě jiného také tradičního houbového 
kubu, mnozí si dali i druhý nášup, tak moc 
byl pokrm chutný. Všichni senioři děkují 
za krásné dárky, které obdrželi, a za čas, 
který si na ně hosté v předvánočním čase 
vyčlenili. Senioři se už moc těší na další 
spolupráci v novém roce a všem občanům 
přejí hlavně pevné zdraví.

Marie�Kutějová
vedoucí�klubu�seniorů

Živý betlém v kostele sv. Pavla 
a Tříkrálová sbírka

V den svátku Tří králů, který letos vyšel 
na  neděli,  jsme  mohli  prožít  nádherné 
zpestření  oslav  vánočních  svátků  živým 
betlémem.  Tři  králové  se  přišli  poklonit 
do  Betléma  narozenému  Jezulátku.  Sva
tou rodinu ztvárnili naši farníci, kterým se 
nedávno narodil syn, a krále tři vítkovické 
děti. Samozřejmě nechyběli ani andělíčci. 
Všichni zúčastnění tak mohli za zpěvu koled 
prožít tento svátek intenzivněji.

A protože  právě  probíhala  Tří králová 

sbírka,  všichni  přítomní  ji  ochotně 
podpořili.  V následující  středu  pak 
tři  králové  pokračovali  na místním 
úřadě  návštěvou  naší  paní  starost
ky Radomíry Vlčkové, několika pra‑
covníků úřadu a vítkovických rodin, 
které o jejich návštěvu projevily zá
jem. Ti všichni do sbírky pro klienty 
Charity Ostrava ochotně přispěli. Je
jich dobrosrdečnost ocení především 
klienti Hospice sv. Lukáše, Mobilního 
hospice sv. Kryštofa, získané finanční 
pro středky budou investovány také do 
vyba vení chráněných dílen pro osoby 

se zdravotním postižením a dalších projektů.
V sobotu koledníky doplnila ještě druhá 

skupinka, která se vydala do ulic Vítkovic. 
Je to důkaz o tom, že stále ještě u nás žijí 
dobří lidé, kterým na soužití občanů Vít
kovic záleží a kteří chtějí vnášet do lidských 
srdcí radost a naději.

Všem, kteří se na této akci podíleli, i těm, 
kteří přispěli na dobrou věc, patří srdečný 
dík a uznání. 
 Valdemar�Uruba�a�Eliška�Lantová

Seznamte se 
s Charitou Ostrava

Možnost seznámit se s poskytovanými 
službami  v domovech  pro  seniory,  hos
pici,  denních  centrech,  poradnách nebo 
azylových domech Charity Ostrava mají 
zájemci ve dnech 13. a 14. února v době 
od 9 do 17 hodin.

Bezplatné poradenství
Poradna  Charity  Ostrava  poskytuje 

zdarma odborné sociálně ‑právní poraden
ství zaměřené na rodinné právo, sociální 
zabezpečení,  například  důchody,  sociál
ní dávky,  bydlení,  zaměstnání, majetko
právní vztahy a dluhovou problematiku. 
Součástí poradenského týmu je právník, 
který se specializuje na rodinné právo, by
dlení, za dlužení atd. Zájemci o poradenství 
nemusejí uvádět osobní údaje, služby jsou 
bezplatné a dostupné lidem starším 18 let 
v obtížné životní situaci, kterou neumí řešit 
vlastními silami.

Kontakt: Poradna Charity Ostrava, Jere
menkova 154/8, 703 00 Ostrava ‑Vítkovice. 
Tel.  č.:  599 526 906,  731 625 767,  e ‑mail: 
poradna@ostrava.charita.cz, web: www.
ostrava.charita.cz/poradenske ‑sluzby.

Hledáme sestry 
pro hospic

Charita Ostrava nabízí pracovní místa 
pro zdravotní sestry v lůžkovém Hospici 
sv. Lukáše. Předpokládaný termín nástupu: 
ihned nebo podle dohody. Více na: http://
ostrava.charita.cz/volna ‑mista/.

Jak pečovat 
o nemocného

Charita Ostrava nabízí možnost bezplatné 
účasti na semináři Jak pečovat o nemocného 
člověka v domácím prostředí. Na setkání 
s profesionálními  zdravotními  sestrami 
Mobilního hospice sv. Kryštofa se dozvíte, 
jak zvládnout péči o člověka se sníženou 
pohyblivostí,  a získáte  související  infor
mace ze zdravotní a sociální oblasti. Kurz 
probíhá jednou měsíčně, nejbližší termín je 
21. února od 14 do 17 hodin v budově Hos
pice sv. Lukáše, Charvátská 785/8, Ostrava‑
‑Výškovice. Na školení se přihlaste předem 
u Anny Štefkové, tel. č.: 599 508 533, mobil: 
731 534 002 nebo e ‑mailem: hospicova.po
radna@ostrava.charita.cz.



www.vitkovice.ostrava.cz

11

únor 2019

VÍTKOVICKÁ NEMOCNICE

Stanislav Jackanin:

Kladu důraz na investice do lepších podmínek 
pro zaměstnance i pacienty Vítkovické nemocnice

Vítkovická nemocnice oslavila  165  let 
existence. Uplynulý rok 2018 se přitom nesl 
v duchu nového vedení, kdy se novopeče
ným ředitelem nemocnice  stal  Stanislav 
Jackanin, který na post ředitele přišel z po
zice lékaře chirurgického oddělení nemoc
nice. Co se v uplynulém roce v nemocnici 
změnilo a jaké jsou plány pro blízkou bu
doucnost? To prozrazuje Stanislav Jackanin 
v rozhovoru.

Pane řediteli, rok 2018 už je za námi, 
můžete shrnout nejvýznamnější investi-
ce, které se v jeho průběhu uskutečnily?

Celkově jsme v minulém roce proinvesto
vali 42 milionů korun. Z přístrojového vy
bavení bych určitě zmínil nový mamograf 
za více než 8 milionů korun pro radiolo
gické oddělení, nové špičkové ultrazvuky 
pro interní oddělení, 3D laparoskopickou 
věž pro chirurgii, endoskopické vybavení 
či rentgen. Průběžně jsme také opravovali 
budovy a prostory nemocnice. Zdaleka nej
významnější je ale pro mě osobně investi
ce do lepších podmínek pro zaměstnance 
i pacienty.

Čeho nového se tedy zaměstnanci v ne-
mocnici v roce 2018 dočkali?

Zejména je to nová zaměstnanecká jí
delna,  která  byla  dlouholetým  přáním 
všech mých kolegů. Nyní mají zaměstnan
ci k dispozici jednak zcela nové příjemné 
moderní prostory, ale i nového dodavatele 
stravy, který poskytuje jídlo na prvotříd
ní úrovni. Mojí hlavní snahou je uspoko
jit a stabilizovat zaměstnance, a to nejen 

pomocí mzdy, ale právě i prostřednictvím 
komfortu na pracovišti. S tím se ale samo
zřejmě pojí nejen nová jídelna. Velmi in
tenzivně vnímám například problematiku 
bezpečnosti, a proto právě nyní zavádím 
do  praxe  bezpečnostní  službu,  aby  se 
naši zaměstnanci cítili v práci bezpečněji 
a mohli vykonávat své povolání s větším 
klidem. Mimo to se samozřejmě personál
ní odbor stará o celou řadu benefitů, které 
také přispívají ke spokojenosti našich za
městnanců.

Zkuste přiblížit myšlenku bezpečnost-
ní služby, v čem by měla spočívat?

Během jara by měla v nemocnici začít 
fungovat bezpečnostní služba zajišťovaná 
externí  agenturou.  Představa  je  taková, 
že by v nemocnici byli nepřetržitě fyzicky 
přítomni pracovníci agentury, kteří budou 
schopni jednak reagovat na akutní krizové 
situace, ale také preventivně zajišťovat po
řádek v nemocnici.

Hlavním tématem ve zdravotnictví 
jsou ale vždy platy. Jak je na tom teď 
Vítkovická nemocnice ve srovnání s kon-
kurencí?

Vítkovická  nemocnice  je  v  tuto  chvíli 
zcela srovnatelná s okolními nemocnice
mi. V minulém roce se nám povedlo dorov
nat platy okolních ostravských nemocnic 
a i v tomto roce se chystáme reagovat na 
navyšování platů. A skvělá zpráva je, že na 
personální situaci se tento fakt okamžitě 
projevil. Zdravotních sester, které chybí ce
lorepublikově nejvíce, k nám nyní přichází 
mnohem víc, a řada bývalých zaměstnanců 
se vrací.

Zmínil jste také důraz na spokoje-
nost pacientů. Čeho nového se dočkali 

oni, a na co se mohou těšit v nejbližší 
budoucnosti?

Na chirurgickém oddělení se nám poda
řilo vybudovat dva nadstandardní pokoje 
hotelového typu, které nabízejí maximál
ní funkční i estetický komfort. A v tomto 
trendu chceme určitě pokračovat a budovat 
další pokoje na jiných odděleních – rehabi
litačním, šestinedělí, chirurgii A.

Jaké investice plánujete na letošní 
rok?

Velkou obměnou by měla projít napří
klad  rehabilitace,  kde  plánujeme  vznik 
dalších cvičeben pro individuální fyziote
rapii, v budoucnu pak i vznik ergoterapie. 
V dohledné době v řádech nejbližších dvou 
let pak počítáme s obnovou magnetické re
zonance, kde plánujeme zakoupení nového 
moderního přístroje. Díky získaným dota
cím nás navíc do roku 2020 čeká i revitali
zace budov.

Když bychom chtěli bilancovat, co po-
važujete za svůj největší úspěch uplynu-
lého roku?

Pravděpodobně  je  to  záchrana  gy ne‑
kologicko ‑porodnického  oddělení  a  do
konce  i  jeho posun vpřed. V první polo
vině roku jsme byli v personální krizi, ale 
situaci se podařilo vyřešit a oddělení nejen 
stabilizovat, ale díky maximálně fundova
nému týmu nových lékařů dokonce ještě 
více rozvinout. Velkým úspěchem pak bylo 
i navýšení mezd pro nelékařský personál 
a stabilizace sesterského personálu, který 
je samozřejmě pro chod nemocnice stěžej
ní. Určitě jsem ale hrdý i na změnu dodava
tele stravy a novou zaměstnaneckou jídel
nu, která byla dlouholetým přáním všech 
zaměstnanců.� Lucie�Drahošová
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Program na únor

7.�února�  16�hodin – Doktorské historky Radima Uzla, známého sexuologa a au
tora mnoha knih a odborných článků o partnerských vztazích, mo
deruje Vlaďka Dohnalová. Místem konání – Knihovna města Ostravy, 
pobočka Vítkovice, ulice Kutuzovova 14. Vstup zdarma.

13.�února�  16.30�hodin – Beseda s Lubošem Xaverem Veselým, českým mode
rátorem, novinářem, spisovatelem, příležitostným hercem a býva
lým hudebníkem. Od roku 2002 působí v rádiu Frekvence 1, kde 
moderoval populární rozhlasovou show Křížový výslech a od roku 
2011 pořad Pressklub. Beseda se koná ve vítkovické knihovně, vstup 
zdarma.

14.�února�  14�až�16�hodin – klub seniorů – klubovna, Ocelářská 16, tvořivá dílna – 
háčkování.

21.�února�  14�až�16�hodin – klub seniorů – klubovna, Ocelářská 16, posezení 
u kafíčka s Vlastou.

28.�února�  14�až�16�hodin – klub seniorů – klubovna, Ocelářská 16, beseda s kos
metičkou.

Připravujeme:
13.�března� 16.30 hodin – přednáška o cestě Laponskem, vstup zdarma.

KONTAKT:
Romana Filipová, kulturní referentka, tel. č.: 599 453 122, mobil: 727 917 298,
e ‑mail: rfilipova@vitkovice.ostrava.cz
web: www.vitkovice.ostrava.cz

Bláznivá expedice
Zájem  o  různě  tematicky  zaměřené 

přednášky  organizované  v  rámci  cyklu 
Vítkovická mozaika stále vzrůstá. O tom 
svědčí  i množství  návštěvníků,  kteří  do 
vítkovické  knihovny  zavítali  ve  středu 
16.  ledna,  aby  si  poslechli  jedinečnou 
přednášku cestovatelky a kameramanky 
Šárky Kašparové z Milevska. Ta přítomné 
provedla neobyčejnou cestou jedné bláz
nivé expedice, kdy se pět děvčat rozhodlo 
projet  Jižní  Ameriku  v  netradičním do
pravním prostředku – tuktuku. Tato mo
torizovaná  tříkolka,  připomínající  spíše 
motorku s plach tou, budila obdiv všude, 
kde se děvčata ocitla. Dvě růžová vozidla 
projela Bolívií, Ekvádorem a Peru. Tuktuky 
byly nepohodlné, pomalé, byla v nich zima, 
každou chvíli se porouchaly, ale děvčata 
byla odhodlána cestu dokončit. � -�fil�-

Přednáška o cestě Laponskem aneb 
Na extrémní výzvu odpověděli Češi

V  cyklu Vítkovická mozaika připravil 
městský  obvod  další  jedinečnou  před
nášku. Tentokrát se společně s Markétou 
Peggy Marvanovou  projdeme  ve  středu 
13.  března  od  16.30  hodin  zasněženou 
krajinou  Laponska.  Přednáška  vypráví 
o českém prvenství v extrémní výzvě La
pland Extreme Chalenge. Jaká úskalí musí 
člověk překonat při zdolávání 1 049 kilo
metrů dlouhé trati vedoucí skrze zasně
ženou krajinu polárního kruhu? A jaké je 
strávit v mrazu 27 dní a 13 hodin? O tom 
bude povídat Markéta Peggy Marvanová, 
která se v doprovodu svého přítele Adama 
Závišky stala první a dosud jedinou ženou, 
která tuto výzvu pokořila. „S přítelem jsme 
se báli stereotypu, takže jsme před budo
váním kariéry dali přednost zážitkům na 
celý život. S potřebou cíle a životní nápl
ně jsme se nejdříve každý sám a později 
společně začali vrhat do extrémů. Jezdíme 
zpravidla na závody horských kol, které 
jsou dlouhé přes tisíc kilometrů a vedou 
nedotčenou přírodou. Na tyto závody ne
jezdíme s cílem porazit ostatní, ale přede
vším vyhrávat sami nad sebou. Nezbytnost 
závodu je však do jisté míry nepopiratelná. 

Teprve v závodní atmosféře se dostáváme 
na práh,  kdy hlava a  tělo posouvají  své 
hranice a vše je okořeněno jistou dávkou 
adrenalinu. Naše záliba v objevování nás 
dostala až  za polární kruh, kde  jsme  se 
účastnili výzvy, kterou tehdy ještě nikdo 

nedokončil. Sesedli jsme z kola na lyže, se
brali odvahu a vyrazili. Bylo to těžké, ale 
zároveň úžasné období,“ říká Marvanová. 
Místem konání je tradičně Knihovna města 
Ostravy, pobočka Vítkovice, ulice Kutuzo
vova 14. Vstup zdarma.   -�fil�-
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VÍTKOVICKÁ KNIHOVNA

Knihovna�města�Ostravy,�Vítkovice,�Kutuzovova�14

Únor mezi knihami
DOSPĚLÝM
Masopust

V pondělí 4. února se v 17 hodin uskuteční vernisáž 
výstavy  fotografií pana Dalibora Bednáře, které za‑
chycují  masopusty  ve  Starém  Městě  u Bruntálu 
a Hrčavě. Vernisáž, na kterou jste srdečně zváni, bude 
mít  masopustní  hudební  doprovod.  Výstavu  bude 
možné  navštívit  kdykoliv  během  půjčování  až  do 
28. února.

Doktorské historky
Ve spolupráci s Úřadem městského obvodu Vítkovice je na čtvrtek 7. února od 16 hodin 

připraven pořad Kafíčko Vlaďky Dohnalové, jehož hostem bude uznávaný odborník na 
partnerské vztahy Radim Uzel.

Vítkovická mozaika: Luboš Xaver Veselý
Ve  spolupráci  s Úřadem  městského  obvodu  Vítkovice  se 

ve  středu  13. února  uskuteční  od  16.30 hodin  beseda  se  zná‑
mým moderátorem a spi sovatelem.

České dějiny a jejich souvislosti II
Další série přednášek v rámci Virtuální univerzity 3. věku bude zaměřena na české 

dějiny a uskuteční se 6. a 20. února od 13.15 hodin.

DĚTEM
Filmový měsíc s programem Jeden svět na školách

BOOKovka: Náramky od Kamar
Příběh indické dívky, která musí místo školy pracovat, po filmu bude aktivita Obyčejný den.
Úterý 5. února od 14.30 do 15.30 hodin

BOOKovka: Johanna – Z pekla do ráje
Johanna ze Švédska vzpomíná na období, kdy neměla moc dobrých kamarádů,
následuje aktivita – Zeď s nápisy.
Úterý 12. února od 14.30 do 15.30 hodin

BOOKovka: Gabrielova reportáž z MS ve fotbale
Gabriel miluje fotbal a představuje nám svůj dokument, aktivita po filmu – Pravidla 

hry fair play.
Úterý 19. února od 14.30 do 15.30 hodin

Sovičky: Rej masek
Hraní, povídání, tvoření v klubu pro nejmenší děti a jejich rodiče, tentokrát s karne

valovou tématikou.
Pátek 22. února od 14.30 do 15.30 hodin

BOOKovka: Natoč si svůj film
Využijte šanci a natočte v knihovně s kamarády svůj vlastní film.
Úterý 26. února od 14.30 do 15.30 hodin

Filmy v knihovně

Knihovna ve Vítkovicích myslí na dětské 
i dospělé čtenáře. Tradičně probíhají každé 
úterý akce v rámci klubu BOOKovka. Vždy 
se věnujeme nějakému tématu, které blíže 
zpracováváme. Pracujeme s knihami, inter
aktivní tabulí, máme tvůrčí dílny i soutěže.

V lednu  jsme  se  zaměřili  na  finanční 
gramotnost.  S dětmi  jsme  nahlédli  do 
různých naučných knih a seznámili se se 
všemi českými mincemi a bankovkami, děti 
mohly vytvořit návrhy vlastních bankovek. 
Dospělí čtenáři soutěžili přímo u pultu, kde 
na ně čekal kvíz.

V únoru  máme  v plánu  v knihovně 
dětem  i dospělým  promítnout  pár  za
jímavých dokumentů z projektu Jeden svět 
na školách, který spolupracuje s Člověkem 
v tísni. Nejenže nás obohatí filmy samotné, 
ale budeme mít možnost si k tématu najít 
knihy,  popovídat  si  a vypracovat  různé 
předem připravené otázky a kvízy.

Virtuální univerzita 
3. věku

České dějiny běžně chápeme jako „naše“, 
tedy  české.  Avšak  tyto  dějiny  se  trvale 
odehrávají  v mnohačetných  a proměňu
jících se souvislostech národních, státních, 
kulturních, geografických i klimatických. 
V roce 2017 studenti Virtuální univerzity 
absolvovali  první  cyklus  přednášek  na 
téma českých dějin.

Od února nás čeká další semestr kurzu 
České dějiny v souvislostech, ve kterém se 
budeme zabývat českými dějinami od 15. 
do 19. století. Jeho šest přednášek provede 
základními etapami českých dějin, jak je 
známe už ze školních lavic. Dovedou nás 
až na práh moderní občanské společnosti 
a k motivům vzniku Československé repub
liky.

Začínáme 6. února ve 13.15 hodin ve vít
kovické knihovně.

Virtuální univerzita je určena všem se
niorům, důchodcům starobním (s nárokem 
na  starobní  důchod nebo  v předčasném 
starobním důchodu) a invalidním. Jednot
livé semestry jsou zpoplatněny zpravidla 
300  korunami.  Přihlásit  se  je možné na 
první hodině.

Týden prvňáčků
Od 4. do 10. března se ve všech pobočkách Knihovny města Ostravy koná Týden 

prvňáčků. Všechny děti, které navštěvují první třídu, mají v tomto týdnu možnost při
hlásit se do knihovny na celý rok zdarma.



facebook.com/mob.vitkovice

14

únor 2019

Divadlo Mír, Halasova 19, 703 00 Ostrava ‑Vítkovice,
www.divadlomir.cz, www.facebook.com/divadlomir

 2. února premiéra Bull
 3. února Bull
 4. února Bull
 5. února Bull
 6. února Bull
 7. února Bull
 8. února Bull
 9. února Bull
12. února Bull
13. února Bull
14. února Bull

15. února Bull
16. února Bull
17. února pronájem S tvojí dcerou ne
20. února pronájem Marek Vašut
21. února Ráno po tom
24.  února pronájem Víš přece, že ne

slyším
25.  února pronájem Víš přece, že ne

slyším

Začátky�představení�v�19�hodin.

Inscenace Bull navazuje na tradici 
první republiky i na světová divadla

Ostravské Divadlo Mír se s novou insce
nací Bull pouští do odvážného experimen
tu, který v České republice nemá obdoby. 
Hra navíc vybočuje z jinak výhradně kome
diálního repertoáru této nejmladší ostrav
ské profesionální scény a kromě neobvyk
lého tématu šikany na pracovišti zaujme 
také svým obsazením. V jedné z hlavních 
rolí se totiž objeví známá herečka Kristýna 
Leichtová.

Divadlo Mír uvede inscenaci Bull pouze 
v únoru letošního roku. Vše započne gala 
premiérou v sobotu 2. února, poté budou 
jednotlivé reprízy uváděny prakticky kaž
dý den až do derniéry v sobotu 16. února. 
Divák má tak na výběr z mnoha termínů, 
kdy může zhlédnout mimořádnou inscena
ci, u které již dopředu zná přesný počet re
príz i datum derniéry. Tento koncept byl vy‑
užíván například za první republiky a nyní 
běžně funguje v zahraničních divadlech.

V rámci českých činoherních divadel se 
však jedná o unikát. „Tento formát nás zaujal 
zejména svou časovou celistvostí. Pro diva
dlo i herce je navíc každodenní uvádění stej
né hry technicky praktičtější,“ uvedl herec 
a umělecký šéf Divadla Mír Štěpán Kozub.

V jedné z hlavních rolí se poprvé na jevi
šti Divadla Mír představí Kristýna Leichto

vá, kterou diváci znají zejména díky televiz
ním seriálům Comeback nebo Ohnivý kuře. 
„Oslovil mě koncept, jakým je hra uvedena. 
Chtěla jsem být jeho součástí a toužila jsem 
po spolupráci s Divadlem Mír,“ říká o této 
příležitosti známá herečka. Vedle Kristýny 
se diváci mohou těšit na oblíbené mírové 
herce Štěpána Kozuba, Robina Ferra a za
kladatele divadla Alberta Čubu, který se 
zároveň ujal režie.

Autorem  scénáře  je  současný  britský 
dramatik Mike Bartlett, jehož hry jsou cha
rakteristické  propracovanou  psychologií 
postav a sklonem k rezonujícím společen
ským problémům, čehož je Bull jasným dů
kazem. Psychologické drama odehrávající 
se v korporátním prostředí totiž pojednává 
o tzv. mobbingu neboli šikaně na praco
višti. Tříčlenný pracovní tým jedné velké 
společnosti očekává příchod ředitele, který 
jednoho z týmu pravděpodobně propustí. 
Rozjíždí se tak psychologická hra, ve které 
se střetávají rozličné světy hlavních prota
gonistů. Černý humor plný sarkasmu střídá 
vztek, bezmoc, strach i paranoia. Jisté je jen 
jedno – jeden musí z kola ven. „Ze začátku 
to bude trochu legrace, ale pak úsměv lidem 
asi  zamrzne,“  uzavírá  herečka  Kristýna 
Leichtová.  Text�a�foto:�Jan�Lipovský

Internetová Encyklopedie 
města Ostravy

Archiv města spustil internetovou Ency
klopedii města Ostravy. Aktuálně byla zpří
stupněna základní sada hesel. K nim budou 
postupně přibývat další, která pokryjí co 
nejširší  spektrum  dějin  i  soudobý  život 
města. Cílem aplikace je formou vzájem
ně provázaných hesel podávat zájemcům 
nejrůznější informace z ostravské historie 
i současnosti. Encyklopedie je zveřejněna 
na adrese https://encyklopedie.ostrava.cz.

Svatba 2019
Na jedenáctém ročníku svatebního ve

letrhu budou 2. a 3. února na výstavišti 
Černá louka představeny nové trendy ve 
svatební módě, snubních prstenech, dor
tících, vázání svatebních kytic, fotografo
vání a mnoho dalšího. Nebudou chybět 
přehlídky svatební a společenské módy, 
ukázky vázání svatebních kytic, zdobení 
dortů i soutěže vystavovatelů o hodnotné 
ceny.

Knižní festival Ostrava
Milujete�knihy�a�čtení?�Pak�si�nenech-

te�ujít�nový�Knižní�festival�Ostrava,�který�
se�uskuteční�1.�až�3.�března�na�výstavišti�
Černá�louka.�Těšit se můžete na bohatý do
provodný program, v němž nebudou chy
bět autogramiády, workshopy, fotokoutky, 
besedy se zajímavými lidmi, dětský koutek 
a mnohé další. Ale hlavně si budete moci 
vybrat z velkého množství super knížek, 
které vám třeba podepíše váš oblíbený au
tor. Otevírací doba od 10 do 18 hodin.

Velký koncert pro velká srdce
V  Gongu  v  Dolních  Vítkovicích  se 

27. dubna v 16.30 hodin uskuteční Benefič-
ní�koncert�Mobilního�hospice�Ondrášek,�
na�kterém�vystoupí�Buty, David Stypka 
a Bandjeez, Hana Fialová a její hosté. Ve
čer plný velkých umělců, kteří mají kromě 
hudby společného ještě něco. Všichni po
cházejí z Ostravy a okolí a všichni budou 
27. dubna hrát pro dobrou věc. Výtěžek 
z koncertu bude určen na péči o nevylé
čitelně nemocné dospělé a děti v posled
ní fázi nemoci, kterou poskytuje Mobilní 
hospic Ondrášek se sídlem v Ostravě. Mi-
nimálně�400�korun�z�každé�vstupenky�je�
příspěvkem�do�veřejné�sbírky�Mobilního�
hospice�Ondrášek.

Mobilní hospic Ondrášek pečuje o ne
vyléčitelně nemocné dospělé a děti v po
sledním stadiu nemoci v jejich domovech. 
Umožňuje jim zůstat doma se svou rodinou 
a blízkými ve chvílích, kdy už by museli 
zůstat v nemocnici nebo  jiném zařízení. 
O pacienty pečují lékaři, zdravotní sestry, 
fyzioterapeut, sociální pracovnice, ale také 
psychologové a duchovní.

OSTRAVA ŽIJE!!!
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Nikdy jsem neuvažoval,  
že bych hokejistou nebyl

Své  první  hokejové  brusle  dostal  Pat
rik Bartošák asi ve třech letech od svého 
strejdy, který žije v Americe. Už v té době 
věděl, že bude hokejistou. „Nikdy jsem ne
uvažoval o tom, že bych hokejistou nebyl, 
a jsem rád, že se mi tento sen splnil,“ říká 
pětadvacetiletý brankář hokejového týmu 
HC VÍTKOVICE RIDERA.

S  hokejem  začínal  Patrik  společně  se 
svým o rok a půl starším bratrem v Kopřiv
nici, odkud pocházejí. Později se k nim při
dal i nejmladší bratr, který nyní hraje v ju
niorském vítkovickém týmu. „Mé hokejové 
začátky byly hrozné. V každém kolektivním 
sportu je vždy alespoň jeden, kterému to 
prostě nejde, a to jsem byl já. Naši už fakt 
nevěděli, co se mnou, a tak se s trenérem 
domluvili, ať mě zkusí postavit do brány. 
A vyšlo to,“ vzpomíná s úsměvem na své 
začátky Patrik a dodává, že za mnohé vděčí 
právě rodičům. „Ti to vůbec neměli jedno
duché – vychovávali tři syny, kteří hráli ho
kej, a k tomu ještě vozili nejmladší dceru do 
krasobruslení. Víkend co víkend nás vozili 
na tréninky, zápasy, závody, jen málokdy se 
nám podařilo vyrazit na společnou dovole
nou na lyže nebo k vodě.“

Ve 14 letech přešel talentovaný gólman 
do HC VÍTKOVICE a v 18 letech už hrál za 
Red Deer v Kanadě. Tam setrval tři roky 
a další dva chytal za americký Manchester 
a Ontario. Ve  třiadvaceti  letech se vrátil 
zpět do Vítkovic. A co na hokeji miluje a co 
naopak považuje za nejnáročnější? „Miluji, 
když hrajeme před plnou halou fanoušků, 
a hlavně, když se nám daří. Ale fajn pocit 
je i vidět malé kluky v mém dresu. Pokaždé 
si vzpomenu, jak jsem jako malý nosíval 
dresy svých vzorů a teď jsem vzorem pro 
jiné kluky, to potěší. A co je nejnáročnější? 
V české extralize určitě to cestování. Když 

víkend co víkend sedíte v autobuse několik 
hodin tam a několik zpět, není to nic pří
jemného. Taková cesta z Ostravy do Plzně 
nebo do Karlových Varů se fakt táhne. Ale 
k tomuto sportu to prostě patří.“

K největším Patrikovým úspěchům patří 
mistrovský titul v AHL v Manchesteru a no
minace na letošní olympiádu. „V kanadské 
juniorce se mi také podařilo vyhrát nejlep
šího gólmana sezony ze 60 týmů a 130 gól‑
manů, čehož si také považuji,“ pokračuje 
Patrik, jehož snem je zahrát si v NHL, dostat 
se na mistrovství světa a zahrát si na olym
piádě a samozřejmě vyhrávat, co se jen dá. 
„Není nic, co bych vyloženě chtěl stihnout, 
ale vítězství miluje každý sportovec. Je to 
neskutečná euforie, která člověka velmi po
zitivně nabíjí a motivuje. A čím důležitější 
zápas,  tím  intenzivnější  emoce,“  dodává 
vítkovický hokejový brankář, který si život 
bez bruslí a hokejky už nedovede předsta
vit. „Vůbec netuším, jakému sportu se budu 
věnovat, až jednou budu muset brusle po
věsit na hřebík. Neumím sportovat jen tak 
pro radost, zaběhat si, zaplavat a podobně, 
potřebuji ve sportu soupeře. Možná by se mi 
líbil tenis. Ale hokej je má srdeční záležitost 
a moc bych si přál ještě několik let chytat 
v bráně při vrcholových soutěžích.“ � -�hal�-

Czech Indoor Gala
V úterý  12. února  se  v ostravské  atle‑

tické hale uskuteční třetí ročník halového 
mítinku  Czech  Indoor  Gala.  Tváří  pre‑
stižního  klání  je  mílař  Jakub  Holuša, 
který poběží osmistovku. Jedná se o jeden 
z vrcholů  domácí  halové  sezony.  Na 
Czech Indoor Gala s puncem evropského 
halového okruhu, jehož součástí je i soutěž 
Ostravská laťka, bude možné ve stále ještě 
novotou  zářící  ostravské  atletické  hale 
spatřit  tuzemskou  špičku měřicí  síly  se 
zahraničními hvězdami. V týdnu, v jehož 
závěru se pak také uskuteční mistrovství 
České republiky  (16. a 17. února,  rovněž 
v Ostravě), bude „gala“ výtečnou příleži
tostí  k plnění  výkonnostních  kritérií  na 
halový evropský šampionát v Glasgow. Ten 
hostí skotská metropole o prodlouženém 
víkendu 1. až 3. března.

Šest medailí  
z Bratislavy

Vítkovičtí zápasníci přivezli v prosinci 
z mezinárodního turnaje v Bratislavě šest 
medailí. Turnaje se zúčastnilo 122 závod
níků ze 13 klubů Slovenska, České republiky 
a Polska. V kategorii přípravek vybojovali 
zlaté medaile Lukáš Malina, Nela Malinová, 
Robin Říha a Richard Tešnar. Stříbrnou me
daili v kategorii mladších žáků získali Lukáš 
Brandl a Samuel Červeňák.

Vánoční turnaj
Dne  15. prosince  se  v Trenčíně  konal 

vánoční mezinárodní  turnaj v zápase ve 
volném stylu. Turnaje se zúčastnilo 68 nej‑
menších adeptů zápasu ze Sloven ska a Čes
ka. Ze šestice vítkovických dětí se nej více 
dařilo Robinu Říhovi, který porazil všechny 
čtyři  soupeře a obsadil ve váze do 31 kg 
první  místo.  Ve  třech  utkáních  zvítězil 
Lukáš Malina a obsadil tak ve váze do 21 kg 
první místo. Ve finálovém utkání prohráli 
ve váze do 42 kg, respektive 52 kg, Radim 
Říha a Ondřej Kudla a obsadili tak druhá 
místa. Na třetím místě se umístil ve váze 
do 25 kg Jiří Kudla a ve stejné váze se na 
čtvrtém místě umístil Lukáš Morong.

Roman�Piskoř
�TJ�Sokol�Vítkovice,�oddíl�zápasu
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Obřadní síň v novém hávu
Pokračování�ze�strany�1

Obřadní síň vítkovické radnice prošla 
v prvních týdnech letošního roku význam
nými estetickými změnami iniciovanými 
starostkou Radomírou Vlčkovou. Výsledek 
společného díla pak mohli poprvé ocenit 
svatebčané v sobotu 19. ledna. „Velice mě 
těší, že už první změny, které jsme proved
li,  jsou patrné na první pohled a výrazně 
přispívají k posílení slavnostní atmosféry. 
Vždyť  se zde uskutečňují nejen  svatební 
obřady, ale také vítání občánků, při osla
vách svého  jubilea sem přicházejí vítko
vičtí senioři, jsou tu předávána maturitní 
vysvědčení a podobně. To vše jsou výjimeč
né okamžiky, které si zaslouží výjimečné 
prostředí,“ zdůrazňuje Radomíra Vlčková, 
která se v sobotu 19. ledna ujala úlohy od
dávající jako starostka městského obvodu 
Vítkovice poprvé. „Vážím si toho, že si bu
doucí manželé vybrali pro vstup do života 
právě vítkovickou radnici. A věřím, že těch, 
které osloví půvab naší radnice i obřadní 
síně, bude přibývat,“ říká a přiznává, že 
emocím provázejícím svatební obřad se ne
vyhnula ani ona sama. „Je mi ctí, že mohu 
být součástí takových okamžiků a že mohu 

uvést na společnou cestu životem ty, kteří 
se pro ni rozhodli,“ doplňuje.  -�gl�-

� Foto:�Leoš�Koláček

Judo Grand Prix Ostrava 2019
Ve dnech 23. a 24. února se bude v nové atletické hale konat 3. ročník 

Judo Grand Prix Ostrava 2019. V průběhu akce, kterou podpořil i městský 
obvod Vítkovice, se na 8 tatami vystřídá na 1 500 závodníků z 15 zemí. Jde 
o největší turnaj v republice, jehož organizátor – 1. Judo klub Baník Ostrava – 
byl Českým svazem juda oceněn v letech 2017 a 2018 jako nejlepší pořadatel. 
Více na www.1jcbo.cz.

Poděkování prvňáčkům
Starostka Radomíra Vlčková společně s místostarostou Leošem Koláčkem 

poděkovali prvňáčkům ze ZŠ Ostrava ‑Vítkovice – autorům nádherných novo
ročních přání – a předali jim jejich první honorář. Radost z něj byla veliká…

GYNEKOLOGICKÁ ORDINACE  
OSTRAVA-VÍTKOVICE

MUDr. LADISLAV CIENCIALA  
přijímá nové pacientky.

• ZKUŠENÝ LÉKAŘ
• INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP

• DOSTATEK ČASU NA VYŠETŘENÍ
• ŽÁDNÉ POPLATKY  

ZA VYŠETŘOVACÍ ZRCADLA

U NÁS NEBUDETE JEDNOU Z MNOHA

Kontakt: 
Mobil: 725 557 275 

E-mail: j.ciencialova@gynpraxe.eu
Adresa: Ostrava-Vítkovice, Ruská 99/44  

(poblíž Vítkovické nemocnice)
www.gynpraxe.eu
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